
Osakliga inlägg om cannabis 

Den 23 mars anordnade Västerbottens läns nykterhetsförbund på Ordenshuset i Umeå en 

föreläsning om konsekvenser vid en legalisering av cannabis. Föreläste gjorde Staffan 

Hubinette från Narkotikapolitiskt Center i Stockholm. Han menade att bland annat politiker 

som Sara Skyttedal i den svenska debatten om legalisering av cannabis sprider felaktiga 

uppgifter istället för att använda korrekta underlag från forskning och länders officiella 

statistik. Som en viktigt och trovärdig källa lyfte han årsrapporten för 2022 från FN-organet 

International Narcotics Control Board. Forskning om vad legalisering medfört i amerikanska 

delstater och Canada finns även publicerad i vetenskapliga medicinska tidskrifter. Man ser 

att fler har börjat använda cannabis, fler nyfödda är påverkade av moderns användning, fler 

förgiftningsfall kommer till sjukhus, den illegala marknaden kvarstår till cirka 30% och 

konkurrerar med lägre priser. I Canada har dessutom det dödliga gatuvåldet kopplat till 

kriminella gäng ökat efter legaliseringen. Staffan Hubinette påpekade att många debattörer i 

stället för att använda vetenskapliga källor hänvisar till rapporter som betalats av de allt fler 

företagen i cannabisbranschen.   

 

 


